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سال هاســت که ساکنان شــهر پرند منتظر رسیدن مترو 
به شهرشان هســتند، انتظاری که قرار بود براساس وعده 
مسئولان تا پایان سال محقق شــود اما حالا با عدم انجام 
تعهدات از ســوی مدیران پرند به نظر می رسد حالا حالاها 
این انتظار ادامه داشــته باشــد.به گزارش ایسنا، ۱۵ سال 
پیش مســئولان امــر تصمیم گرفتند کــه ادامه خط یک 
متروی تهران به شــهر جدید پرند برســد تا با این وسیله 
حمل ونقل عمومی سفر روزانه ۳۰ تا ۴۰ هزار نفر بین تهران 
و پرند که برای آموزش، کار و... به پایتخت تردد می کنند، 
مدیریت شود.روند ســاخت مترو پرند در این مدت فراز و 
نشیب هایی داشته و حالا با وعده مسئولان رویای رسیدن 
مترو به پرند قوت گرفته، رویایی که در گروی تزریق منابع 
مالی اســت و گویا این تزریق در بروکراسی اداری متوقف 
مانده است. بر اســاس برنامه ریزی اولیه، خط متروی پرند 
از ایســتگاه شاهد در خط یک مترو منشعب شده و با طی 
مسیر ۵۰ کیلومتری با پنج ایستگاه به شهر پرند می رسد. 
۳۰ کیلومتر اول خط متروی پرند با ایســتگاه های شــهر 
آفتاب و فرودگاه امام خمینی)ره( به بهره برداری رســیده 
است، اما ۲۰ کیلومتر پایانی که شاه بیت خط متروی پرند 

است، هنوز به سرانجام نرسیده است. 
۲۰ کیلومتر از احداث و بهره بــرداری خط متروی تهران 
- پرند )بخش حد فاصل ایســتگاه فرودگاه امام خمینی تا 
پرند( باقی مانده که بنا به گفته مدیران شرکت مترو تهران 
که مجری این خط اســت، عملیات ساختمانی آن بیش از 
۹۰ درصد و عملیات زیرســازی آن نیــز حدود ۹۹ درصد 
پیشرفت داشته اســت.مدیران مترو معتقدند که با اتصال 
شهر جدید پرند به خط یک مترو به واسطه ایستگاه شاهد، 
می توان مســیر تجریش تا پرند را تنها در یک ساعت طی 
کرد و با یک حســاب سر انگشــتی می توان دریافت بهره 
برداری از این مســیر ۲۰ کیلومتری چــه تاثیر بزرگی بر 
کاهش مصرف ســوخت، کاهش ترافیــک و آلودگی های 
زیست محیطی دارد. اما شــهرداری تهران که مجری این 
خط مترو اســت بارها اعلام کرده که به شرط تزریق منابع 
مالــی می تواند یک خط از این مترو را تا دهه فجر به مردم 

استان تهران تقدیم کند.
مسئولان شهر جدید پرند و پیمانکار مترو به توافق رسیدند 
که بــرای ادامه و تکمیل خط مترو تهران-پرند، یک زمین 
۲۵ هکتاری در پرند تحویل مترو شود  و با حضور مسئولان 
اســتانی صورتجلسه واگذاری این زمین امضا و مقرر شد با 
این تزریق مالی یکسال بعد از تحویل زمین ، مترو پرند نیز 
تکمیل شود، واگذاری زمینی که در بروکراسی اداری مانده 
است و با اینکه مدیران شــهری وعده افتتاح این مترو در 
دهه فجر سالجاری یعنی چهار ماه دیگر را داده بودند اما به 
نظر می رسد با توجه به عدم تزریق منابع مالی و در نتیجه 
عدم ثبت سفارش تجهیزات مورد نیاز خط، باز هم رسیدن 

مترو به پرند یک رویا باقی بماند. 
مســعود درســتی مدیرعامل متروی تهران در گفت وگو با 

ایسنا، در مورد ســرانجام تزریق منابع  مالی برای تکمیل 
متروی پرند از سوی دولت و شرکت شهر جدید پرند، گفت: 
برای بهره برداری از خط متــروی پرند باید منابع مالی از 
ســوی دولت و شرکت عمران شهر پرند تزریق شود چراکه 
براســاس قانون، شهرداری تهران نمی تواند حتی یک ریال 
برای خطوط متروی خارج از محدوده تهران هزینه کند، ما 
مشکلات نقدینگی در دولت را درک می کنیم؛ اما پیمانکار 
ما نیز برای ادامه کار نیازمند تأمین اعتبار لازم اســت و به 
همین دلیل سال گذشته به شرکت عمران شهر جدید پرند 
و اســتانداری تهران اعلام کردیم ، پیمانکار حاضر است تا 
زمین مجاور ایســتگاه متروی شــهر پرند را که حدود ۲۵ 
هکتار اس، بــه ازای اعتباراتی که هزینه کرده و مخارجی 
که پیش رو دارد ، به عنوان معوض بردارد؛ اما باید کاربری 
آن تعیین تکلیف شود. مســئولان امر نیز از این پیشنهاد 
اســتقبال و اعلام کردند که یا پول می دهند یا نســبت به 
تهاتر زمین اقدام می کنند امــا این فرآیند با کندی پیش 
رفت.وی ادامه داد: نهایتا پــس از اعلام زمان های مختلف 
برای تحویل زمیــن، چندی پیش صورتجلســه واگذاری 
بخشی از اراضی شهر جدید پرند به پیمانکاران برای تکمیل 
مراحل ساخت و تجهیز ایستگاه متروی پرند به امضاء رسید 
تا روند تامین منابع مالی برای پیشــبرد کارهای باقی مانده 
این پــروژه مهم عمرانی وارد مرحله جدیدی شــود؛ البته 
زمین ۲۵ هکتاری به قطعات کوچکتری تقسیم شده تا به 
فروش برســد و در یک مسیر کاملا قانونی و شفاف درحال 

انجام امورات هستیم.
درســتی با اشــاره به اینکه در تیرماه سال جاری نیز تست 
سرد متروی پرند با موفقیت انجام شد، گفت: متولی اجرای 
مترو پرند به عنوان یک پروژه عمرانی، شــرکت مترو تهران 
است اما از آنجایی که خارج از محدوده شهر تهران اجرایی 

می شود، هزینه های ســاخت این خط مترو برعهده دولت 
اســت که اعتباری حدود یک هزار میلیارد تومان برای این 
خط متــرو در نظرگرفته که ۷۵۰ میلیــارد تومان از این 
بودجه، به صورت غیر نقد پیش بینی شده است که در این 
بخش مقرر شده شــرکت عمران شهر پرند تعدادی زمین 
به پیمانکار خط مترو که قرارگاه خاتم الانبیا است، معرفی 
کند، اما به علت اختلاف بر روی قیمت زمین ها، دو مرتبه 
کارشناسی قیمت انجام شد و نهایتا از بیش از ۲۰۰ زمین 
که باید تحویل پیمانکار مترو می شد تنها ۵۰ قطعه زمین 
حدود یک ماه قبل به مترو تهران معرفی و ابلاغ شــد که 
آمادگی واگذاری این زمین ها را داریم که براساس رویه های 
قانونــی باید بعد از ابلاغ، یک قــرارداد واگذاری زمین بین 
پیمانکار مترو  و شــرکت عمران پرند منعقد می شــد که 
تاکنون این قرارداد امضا نشــده و عمــلا اتفاقی رخ نداده 
و به عبارتی تا این قرارداد منعقد نشــود، پیمانکار صاحب 

زمین ها نیست و کاری پیش نمی برد.
وی افزود: پیمانکار می گوید که تا زمانی که پول یا زمینی 
دریافــت نکند، نمی تواند اعتبار به پــروژه نیمه کاره مترو 
پرند تزریق کند که درســت هم می گوید چرا پیمانکار نیز 
می بایست این زمین ها را تبدیل به نقدینگی کند. براساس 
تهعدات در صورت تزریق مالی پروژه، ما باید در مدت زمان 
یک سال پروژه مترو پرند را با یک خط تحویل می دادیم اما 
هفت ماه از این توافق گذشــته و هنوز زمین واگذار نشده 
و عملا کارگاه عمرانی مترو پرند را با تعطیلی مواجه کرده 
است هرچند که ما اجازه تعطیلی کارگاه را تاکنون ندادیم 

اما شیب عملیات اجرایی پروژه را کند کرده اند.
درستی افزود: در حال حاضر در فاز آخر کار یعنی خرید و 
تکمیل تجهیزات هستیم که برای خرید تجهیزات  نیز باید 
پیمانکار با شرکت هایی که در ارتباط است قرارداد ببندد که 

معمولا با توجه به نوع تجهیزات بین چهار تا شش ماه زمان 
برای ســاخت و ورود به کارگاه زمان لازم دارد  و تا شرایط 
مالی مشخص نشــود، قرارگاه خاتم نمی تواند به پیمانکار 
تجهیزات درخواست خرید تجهیزات بدهد مثلا برای خرید 
ریل برای تکمیل خط دوم مترو پرند از شرکت ذوب آهن ما 
باید کد بورسی بگیریم و پول را نقدا واریز کنیم وقتی منابع 
مالی مشــخص نیســت  ما چگونه می توانیم ثبت سفارش 
کنیم؟ پس به طور طبیعی اجرای پروژه متوقف می شود و 

افتتاح پروژه نیز با تاخیر انجام می شود.
مدیرعامل متروی تهران با اشــاره به جلسه اخیری که به 
همت معاون اســتاندار تهران برگزارشد، ادامه داد: در این 
جلســه دوستانمان در شــرکت عمران پرند قول دادند که 
در هفته جاری قــرارداد ۵۰ زمین را با خاتم الانبیا نهایی 
کننــد تا مبلغی حدود ۱۳۰ میلیارد تومان تزریق شــود و 
برای تعیین تکلیف زمین های باقی مانده نیز قرار شد هیات 
کارشناســی پنج نفره، قیمت گذاری مجدد انجام دهند و 
انشــالله تفاهم کنند تا ســهم بودجه غیرنقد تکمیل مترو 
پرند تزریق شود.درســتی در واکنش به این سوال که همه 
مسئولان در مصاحبه قول همکاری داده  اما در زمان عمل، 
به گونه ای دیگر رفتار می کننــد، گفت: یک فضای مطالبه 
ایجاد کردند اما آن همتی که باید باشد که زمین ها را زودتر 
تعیین تکلیف کنند که تا الان نبوده اســت البته مدیریت 
شــرکت عمران پرند تغییر کرده و امید است در این دوره 
جدید شــاهد تحول باشیم و دوستانمان در استانداری نیز 
پای کار هســتند اما امید است این جلســات هفتگی در 

استانداری منجر به واگذاری سریع زمین ها شود.
وی در  پاســخ به این ســوال که آیا با این شرایط افتتاح 
مترو پرند در دهه فجر محقق می شود یا نه به ایسنا گفت:  
صادقانه بگویم با توجه به شرایط فعلی افتتاح متروی پرند 
به امسال نمی رسد، چراکه سفارش گذاری تجهیزات انجام 
نشده و زمان را در قســمت اعظمی از سال از دست دادیم 
و تحویل سفارش ها به ســال بعد موکول می شود البته در 
متروی تهران از آنجایی که بــه مردم قول دادیم که مترو 
پرنــد را در بهمن ماه افتتاح کنیم حتــی به دنبال امانت 
گرفتن تجهیزات از ســایر پروژه ها بودیم اما نمی دانیم که 
قرارداد ساخت تجهیزات چگونه و چه زمانی منعقد خواهد 

شد.
 کما اینکه پله برقی نصب شــده در ایستگاه مترو پرند نیز 
به صورت امانی از انبارها مترو تهران در آنجا نصب شــده 
است.درستی در پاسخ به این سوال که شاید مسئولان پرند 
انتظار دارند که شهرداری نسبت به ثبت و خرید تجهیزات 
اقدام کند و بعدا طلب شهرداری را به آن بپردازند گفت: تا 
یک جایی این امکان پذیر اســت اما  عرض کردم که هزار 
میلیارد تومان هزینه ســاخت خط دوم و تجهیزات است، 
شــهرداری تهران یا پیمانکار هم تا یک حدی اجازه قانونی 
دارند و بعد از آن ذی حسابی و قوانین دیگر اجازه نمی دهد 

که بیشتر از این به مترو اقماری کمک کنیم.

پرندی ها همچنان در حسرت مترو

امیدی به تحقق وعده مسئولان نیست
خرید ۷ میلیون و ۴۰۰ هزار تن گندم از کشاورزان 

مجــری طرح گندم وزارت جهاد کشــاورزی از خرید ۷ میلیون و ۴۰۰ هزار تن 
گندم از کشــاورزان خبر داد و گفت: این رقم به نسبت سال گذشته ۶۰ درصد 
افزایش داشته است.به گزارش خبرنگار مهر، سهراب سهرابی ظهر پنجشنبه در 
آئین شــکرگزاری برداشت محصولات کشاورزی که در سالن همایش های جهاد 
کشــاورزی قزوین برگزار شد با اشاره به اینکه بیش از ۶ میلیون هکتار از اراضی 
کشور تحت کشت گندم است، اظهار کرد: ۲ میلیون هکتار از این راضی آبی و ۴ 
میلیون هکتار آن نیز دیم است. وی با بیان اینکه ۷۰ درصد گندم کشور در اراضی 
آبی تولید می شود، افزود: وزارت جهاد کشاورزی بیش از ۸۳ هزار میلیارد تومان 
وجه خرید تضمینی گندم در ســال جاری بوده است. مجری طرح گندم وزارت 
جهاد کشــاورزی ادامه داد: برای سال جاری کشت قراردادی گندم در سطح دو 
میلیون هکتار پیش بینی شده که سهم استان قزوین در طرح کشاورزی قراردادی 
۵۰ هزار هکتار است. وی تاکید کرد: با برنامه ریزی انجام شده سهم استان قزوین 
در طرح جهش تولید و کاشــت گندم، جو، دانه هــای روغنی و گیاهان دارویی 
در دیم زارها ۶۰ هزار هکتار اســت. سهرابی در پایان با بیان اینکه از کشاورزانی 
که طرح الگوی کشــت در مزارع را رعایت می کنند حمایت می شود، یادآور شد: 
این حمایت ها در قالب کشت قراردادی، یارانه بیمه، تسهیلات بانکی، نهاده های 
بذر، کود و سموم خواهد بود و هزینه آن نیز در انتهای تولید و تحویل محصول 

دریافت خواهد شد.

اورژانس گلستان نیازمند ۳۰ آمبولانس جدید
رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی دانشگاه علوم پزشکی گلستان 
گفت: اورژانس گلســتان برای خدمات رســانی حداکثری و پوشش سریع تر و 
کامل تر به حادثه دیــدگان به ۳۰ آمبولانس جدید نیاز دارد.به گزارش خبرنگار 
مهر، محمدجواد مقســمی عصر پنج شنبه در گفتگو با خبرنگاران اظهارکرد: هم 
اکنون ۶۱ پایگاه ثابت، یک دستگاه اتوبوس آمبولانس و یک پایگاه هوایی اورژانس 
۱۱۵ در اســتان با بیش از ۸۰ نیروی ماهر و کار بلد شامل پرستار یا کارشناس 
فوریت های پزشــکی به مردم امدادرسانی می کنند.رئیس مرکز مدیریت حوادث 
و فوریت های پزشــکی دانشگاه علوم پزشکی گلستان گفت: به زودی با تجهیز و 
اســتقرار یک دستگاه اتوبوس آمبولانس در گنبدکاووس تعداد پایگاه ها فعال در 
گلستان به ۶۴ مرکز امدادی می رسد.مقسمی از خارج شدن نزدیک به ۵۰ دستگاه 
آمبولانس از مسیر عملیات امدادی، ادامه داد: برای ارائه خدمات بهتر و سریع تر 
نیاز به ۳۰ دستگاه آمبولانس جدید داریم که سه دستگاه تامین شده و با پیگیری 
مسئولان دانشگاه و استانداری برای تخصیص مابقیَ با همراهی نمایندگان مجلس 
در حال انجام است.گفتنی اســت استان مرزی گلستان واقع در شمال کشور با 
توجه به موقعیت جغرافیایی از مناطق در معرض خطر سیل، زلزله، رانش زمین و 

نیز آتش سوزی جنگل ها است.

حل مشکلات مغازه داران نهاوندی 
خارج از توان شهرداری 

شهردار نهاوند گفت:حل مشکلات مغازه داران نهاوند مسئله ضروری و مهم است 
اما در توان شــهرداری نیست.نوید یوســفی در گفتگو با خبرنگار مهر بیان کرد: 
واگذاری مغازه ها به جهت تأمین منابع مالی، هزینه برش کوه و ایجاد بلوار بوده 
اســت که این امر محقق شــده است و شهرداری نســبت به اجرای مغازه ها در 
زمان خود اقدام کرده است.وی با تاکید بر اینکه اما به دلیل اعلام مالکیت زمین 
مغازه های در دست احداث توسط اداره کل راه و شهرسازی طرح متوقف و صرفاً 
حدود بیســت دهانه از مغازه ها نیمه کاره اجرا شــده است تصریح کرد: در طی 
ســالهای گذشته حدود ۱۸ ســال در چندین مرحله جلساتی تشکیل و صورت 
جلساتی تنظیم گردیده اما به دلایل مختلف به نتیجه نرسیده است.شهردار نهاوند 
یادآور شد: ملک مورد اشاره در مالکیت شهرداری نیست و موضوع مهم، تعیین 
تکلیف مالکیت و واگذاری ملک از طرف اداره کل راه و شهرســازی به شهرداری 
باید انجام گردد و تا زمانی که این امر محقق نشــود شــهرداری توان واگذاری 
مغازه ها را نخواهد داشت.یوســفی یادآور شد: حل مشــکل مغازه داران در این 
پرونده یک امر مهم است که در توان امروز شهرداری نیست اما شهرداری فعلی 

بر حل مشکل پیگیر است.

برگزاری جشنواره ملی پسته در دامغان 
دبیر جشــنواره ملی پسته ایران - دامغان از برگزاری این رویداد با حضور معاون 
رئیس جمهور همزمان با بیست و هفتم الی بیست و نهم مهرماه سال جاری در 
شهرستان دامغان خبر داد.به گزارش خبرنگار مهر، رضا زارع زاده ظهر پنجشنبه 
در نشست خبری با خبرنگاران به میزبانی شورای شهر دامغان با بیان اینکه رویداد 
جشنواره ملی پسته روزهای بیست و هفتم تا بیست و نهم مهرماه سال جاری با 
حضور معاون پارلمانی رئیس جمهور و دو وزیر کابینه سیزدهم برگزار می شود، 
تاکید کرد: چهار معاون وزیر و چهار سفیر کشورهای یمن، برزیل، تاجیکستان و 
کوبا در این نشست حضور خواهند داشت.وی با بیان اینکه این نهمین جشنواره 
ملی پسته ایران در دامغان است که برای ارتقای کیفی آن نمایشگاهی متشکل از 
۳۰ غرفه ادوات و ابزار آلات کشاورزی، سموم و کودهای ارگانیک و صنایع دستی 
و غذایی در محل ســالن مدیریت بحران دامغان تدارک دیده شده است، گفت: 
یکی از دیگر برنامه های جشنواره برپایی جشن محلات در سطح شهر و روستاهای 

حسن آباد، مایان، مهماندوست و شهر امیریه با حضور هنرمندان است.

اشتغال ۳۰۰ هزار بوشهری با کالای ته لنجی
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه بوشهر گفت: بیش از ۳۰۰ هزار نفر در 
اســتان بوشهر از طریق ته لنجی و ملوانی امرار معاش می کنند که باید این مهم 
مــورد توجه ویژه قرار بگیرد.به گزارش خبرنــگار مهر، آیت الله غلامعلی صفایی 
بوشــهری صبح پنجشنبه در نشســت با بازرس کل استان بوشهر اظهار داشت: 
سازمان بازرسی با فعالیت های خود نقش مهمی در پیشگیری از تخلفات دارد.وی 
تقویت آموزش کارکنان در آشنایی به وظایف کارکنان، کارشناسان و مدیران برای 
پیشگیری از تخلف را ضروری دانست و اضافه کرد: نظارت، پایش و رسیدگی به 
تخلف از جمله رسالت سازمان بازرسی است.امام جمعه بوشهر به برخی از موارد 
جامعــه از جمله تغییر کاربری اراضی از جمله مزارع پرداخت و افزود: اراضی که 
با تأیید دســتگاه مربوطه واگذار می شــود و با مجوزهای قانونی خدمات لازم در 
زمینه های مختلف دریافت می کند باید راهکار لازم در جلوگیری از مشــکلات 

برای مردم اتخاذ شود و دستگاه صادرکننده مجوز باید مورد مواخذه قرار بگیرد.

اخبار کوتاه

حوزه های فرهنگــی و اجتماعــی از مهم ترین عرصه های 
فعالیت و همچنین از مغفول ترین عرصه ها در کشــور است 
کــه دولت ها در مقاطع مختلف آن چنان که حق آنها بوده 
اســت را ادا نکرده اند. دولت ســیزدهم نیز از ابتدای کار، 
اولویت خود را مســائل اقتصادی و حل مشــکلات بر جای 
مانده از قبل قرار داد، در این میان بســیاری معتقد هستند 
که کمتــر به عرصه های فرهنگی و اجتماعی توجه شــده 
است.به گزارش خبرنگار ایلنا، در این بین آنچه نمود خوبی 
داشته، تنها مشارکت های مردمی و همراهی برخی نهادهای 
دولتی بر عــدم توقف عرصه های فرهنگــی و اجتماعی و 
بسترسازی های مناسب و متناسب با شرایط موجود است. 
مشــارکت نهادهای دولتی و مجموعه های مردمی، عینیت 
بخشی به مردمی ســازی برای تحقق عدالت در عرصه های 

فرهنگی و اجتماعی اســت. در این گزارش به نقد عملکرد 
دولت از ۳ دیدگاه حوزه شهری، میراث فرهنگی و همچنین 
صنعت و هنر فرش می پردازیم.یک فعال اجتماعی در حوزه 
شــهری به مشکلات موجود در حوزه شهر اراک پرداخت و 
گفت: شهر اراک به ســبب پتانسیل بالای اقتصادی و قرار 
گرفتن در کریدور اصلی تردد کشــور می بایســت توسعه 
زیادی را در حوزه های عمرانی داشته باشد تا سرمایه گذاران 
راغب به ســکونت در این شهر شده و حجم سرمایه گذاری 
افزایش یابد. در این راســتا به عنوان پیشنهاد به ششمین 
دوره شورای اسلامی شــهر اراک می توان عنوان کرد که با 
انتخاب مدیران شهری متخصص و شایسته و آشنا به امور 
شهرداری، توسعه هر چه بیشتر اراک را رقم بزنند.همایون 
عرب در گفت و گو با خبرنگار ایلنا، افزود: شهرداری اراک به 

دلیل داشتن درآمدهای بسیاری از محل عوارض آلایندگی 
و ارزش افزوده شــرکت های صنعتــی، می تواند برنامه های 
خوبی را در راســتای خرید اتوبوس واحد و وســایل حمل 
و نقــل عمومی، اتمــام پروژه های عمرانی فعلی و شــروع 
پروژه های جدید داشــته باشد. اما متاســفانه شهر اراک از 
داشتن زیرســاخت های اولیه مثل آسفالت مناسب، معابر 
استاندارد، سیستم های هوشمند کنترل ترافیک و ... محروم 
است. و شاهد وجود بسیاری مناطق حاشیه نشین در شهر 
هســتیم که شهرداری و شورای شــهر نیز، توجهی به این 
مناطق ندارد.همچنین عضو انجمن حامیان میراث ماندگار 
شهرســتان تفرش با بیان اینکه در حال حاضر مشــکلات 
بســیاری در حوزه میــراث فرهنگی در تمــام بخش های 
گردشگری، صنایع دستی و بناهای تاریخی در سطح استان 

مرکزی وجود دارد، گفت: از جمله و مهمترین این مشکلات 
در استان مرکزی به عنوان مقصد گردشگری این است که 
استان مرکزی فاقد زیرساخت های لازم در صنعت توریست 
پذیری اســت که از آن جمله می توان به نبود اقامتگاه های 
مناســب فراخور توریســت داخلی و خارجــی از نوع بوم 
گردی ســنتی، نداشتن راهنماهای خوب به منظور معرفی 
پتانسیل ها، ظرفیت ها و جاذبه ها اشاره کرد.کوروش سیف 
الهی در گفت و گو با خبرنگار ایلنا، افزود: عدم کارشــناس 
مسلط به امور میراث فرهنگی در استان مرکزی از مسائلی 
است که به انتقادات در حوزه میراث فرهنگی دامن می زند. 
برای مثال در حال حاضر ۲ شهرســتان فراهان و کمیجان 
یک مدیر دارد و این نشان از ضعف بزرگ در نیروی انسانی 

موجود در مجموعه میراث فرهنگی است. 

»مرکز آوا« در شهرســتان کهگیلویه در حالی که معلولیت 
دست در دست محرومیت داده، روزنه امیدی برای شنیدن 
درد ناشنوایان شــد.ناتوانی کامل یا محدودیت در شنیدن 
صداها را اختلال شــنوایی می نامند که این اختلال درجه 
بندی شــده و ممکن است در دســته های ملایم، متوسط، 
شــدید و یا عمیق جایگذاری شــود.هر چند ناشنوایان به 
دلایل متعددی از وجود نعمت شــنوایی بی بهره هستند، 
اما گاهی همت و غیرت آنها در بروز استعداد و توانایی های 
مختلف همگان را به تحســین وا داشــته و در جایگاه های 
ملی و فرا ملی افتخار آفرینــی کرده اند.از زمانی که گوش 
شــنوایی بوده در تبلیغات نهادها و ادارات گفته و نوشــته 
شده معلولیت محدودیت نیســت.معمولاً افرادی که دچار 
مشکل شنوایی هستند به ســمعک نیاز داشته و این افراد 
برای اینکه بتوانند همانند افراد عادی زندگی کنند، نیاز به 
حمایت های ویژه تری دارند و حمایتی که هم بتوانند با آن 
اشتغال، مسکن و مستمری و مراقبت از خود را انجام دهند 

باید اجرایی شود.
متأســفانه هزینه بالای ســمعک بســیاری از خانواده در 
کهگیلویــه را با مشــکل خرید مواجه می کنــد.در همین 
راســتا به مرکز آوای شهرســتان کهگیلویــه رفتیم تا از 
نزدیک شاهد فعالیت های این مجموعه باشیم.رئیس اداره 
بهزیستی شهرســتان کهگیلویه در این راستا گفت: مرکز 
اختلال شنیداری »آوا« با نظارت اداره بهزیستی شهرستان 
کهگیلویه در حال فعالیت است.سید علی اصغر شکرایی زاده 
با اشــاره به خدمات این مرکــز در گفتگو با خبرنگار مهر، 

افزود: در حال حاضر تمامی خدمات ارائه شــده در مرکز آوا 
بــه صورت دولتی بوده و پذیرش و خدمات دهی با ظرفیت 

پذیرش تا سقف ۶۵ نفر با رعایت پروتکل ها را دارا است.
کهگیلویه ۴۶۶ ناشنوا و کم شنوا دارد

وی ابراز داشت: شهرســتان کهگیلویه افزون بر سه هزار و 
۹۴۷ توانخواه یا معلول تحت حمایت دارد که بیش از ۴۶۶ 
نفر آنها درگیر مشکلات ناشــنوایی و کم شنوایی هستند.
وی با بیان اینکه حیطه کاری این مرکز شناسایی مشکلات 
شــنوایی کودکان و معرفی به مراکز درمانی است، تصریح 
کرد: پس از انجام عمل جراحی و کاشــت حلزون، پروسه 
زبان آموزی و تلاش برای بهبود عملکرد کودکان در مدارس 
توسط مربیان مرکز زیر نظر اداره بهزیستی شهرستان انجام 
می شود.وی با اشاره به پرداخت یارانه یک میلیون و دویست 
هزار تومان برای هر مددجو توسط سازمان بهزیستی گفت: 
این مرکز به دلیل مشــکلات مالی مردم منطقه از گرفتن 
ســهم خانواده در درمان کودکان خــودداری می کند که 
جای تقدیر و تشــکر دارد.شــکرایی زاده با اشــاره به سن 
پذیرش کودکان تا ۱۲ سال، تاکید کرد: مهمترین رسالت و 
مانورهای این مرکز کمک به کودکان ناشنوا است تا دانش 
آمــوزی از تحصیل جا نماند و بتوانــد در کنار بقیه دانش 
آموزان در مدارس عــادی تحصیل کنند.همچنین مدیر و 

مســئول فنی مرکز توانبخشــی آوا پس از معرفی ظرفیت 
»توانبخشی شنوایی سنجی، تربیت شنوایی، گفتاردرمانی، 
کاردرمانی، روانشناســی و …« بــرای توانخواهان، اظهار 
داشــت: غربالگری و تشــخیص کم شــنوایی از بدو تولد، 
کاشت حلزون، استفاده زودهنگام از سمعک و بهره گیری از 
آموزش های تخصصی »تشخیص، مداخله زودهنگام خانواده 
محور و تربیت شــنوایی« سبب شده است تا همه کودکان 
بتوانند بدون معلولیت شنوایی به بزرگسالی رسیده و بتوانند 

در جامعه فردی توانمند باشند.
نسیم دانش دوست با اشاره به اینکه کم شنوایی و ناشنوایی 
از شایع ترین اختلالات مادرزادی است، در گفتگو با خبرنگار 
مهر، افــزود: طبق آمار حدود ۶۰ تا ۷۰ درصد کودکان کم 
شنوا و ناشنوا حاصل ازدواج های فامیلی می باشند.وی تاکید 
کرد: حتی ممکن است فرد کم شنوا در یک خانواده و فامیل 
وجود نداشــته باشد اما ژن های منتقل شده در ازدواج های 
فامیلی سبب بروز اختلالات مادرزادی و تولد نوزاد مبتلا به 
اختلالات شنیداری شود.دانش دوست بیماری های ژنتیکی، 
ســندرمی و حوادث دوران بــارداری را از دیگر عوامل کم 
شنوایی و ناشنوایی در نوزادان عنوان کرد و گفت: در مرکز 
آوا علاوه بر خدمات ذکر شــده، تلاش بر این است با آگاه 
سازی جامعه هدف و تاکید استفاده از مشاوره های پیش از 

بارداری و انجام اقدامات پزشکی پیشگیرانه، تا حد امکان از 
تولد نوزادان مبتلا به کم شنوایی و ناشنوایی جلوگیری شود.
وی تاکید کرد: دستیابی به این مهم نیازمند توجه بیش از 
پیش خانواده ها و سازمان های آموزشی و فرهنگی می باشد.
فرماندار شهرستان کهگیلویه نیز بر اهمیت خدمت رسانی 
به کودکان کم شــنوا و نقش خانواده های در توانمندسازی 
این فرشتگان تاکید کرد.سید عبدالعزیز موسوی با قدردانی 
از مربیــان و تیم تخصصی مرکز توانبخشــی، به خبرنگار 
مهر، گفت: آگاه ســازی خانواده هــا، تأمین منابع، امکانات 
و تجهیزات لازم در اداره بهزیســتی شهرســتان کهگیلویه 
و مرکز توانبخشــی ستودنی است.مسئول کانون ناشنوایان 
کهگیلویه نیز که خود یکی از ناشنوایان شهر دهدشت است، 
گفت: حمایت های حوزه اشتغال ناشنوایان در استان ضروری 
است.اســماعیل دژه که یکی از برترین فوتبالیســت های 
ناشنوای ایران و دارنده عنوان برترین فوتبالیست آسیاست، 
افزود: با راه اندازی یک واحد کارواش اشتغال زایی حداقل 
ده نفر از ناشــنوایان محقق شده و در صورت گسترش این 
کارگاه، اشتغال زایی تعداد زیادی از مددجویان و معلولین 
کم شنوا در این واحد را خواهیم داشت.وی خواستار توجه 
ویژه متولیان به ناشنوایان شد.به گزارش خبرنگار مهر، حل 
مشکلات ناشنوایان کهگیلویه، کمک به تهیه سمعک و در 
نهایت راه اندازی شغل با حمایت و پرداخت تسهیلات ارزان 
قیمت و یا قرض الحســنه و همچنین حمایت همه جانبه 
مسئولین می تواند گام مؤثری برای برون رفت از مشکلات 

فعلی جامعه ناشنوایان و کم شنوایان شود.

  ورود افراد ناآگاه به چرخه تولید فرش دستباف
استان مرکزی فاقد زیرساخت های لازم در صنعت توریسم 

»آوا« شنوای درد ناشنوایان کهگیلویه شد

 معلولیت با چاشنی محرومیت

رئیس ســازمان جهاد کشاورزی اســتان بوشهرگفت: 
در ســال زراعی ۱۴۰۰ - ۱۴۰۱ بر اساس برآوردهای 
انجام شد، ۳۰۰ هزار تن از محصولات کشاورزی استان 
بوشهر دچار خسارت خشکسالی شده است.به گزارش 
خبرنگار مهر، نوذر منفرد عصر پنجشــنبه در نشست 
مدیریت بحران استان بوشــهر اظهار داشت: در سال 
زراعی ۱۴۰۰ - ۱۴۰۱ بر اساس برآوردهای انجام شد 
،۳۰۰ هزار تن از محصولات کشــاورزی استان بوشهر 
دچار خسارت خشکسالی شده است که ۲ هزار و ۳۸۷ 
میلیارد تومان میزان اعتبار تعیین شــده برای جبران 
خســارت این میزان محصولات کشاورزی است.رئیس 
ســازمان جهاد کشــاورزی استان بوشــهر افزود: این 
اعتبار تاکنون مصوبه هیأت وزیران نداشــته و ابلاغی 
صورت نگرفته اســت.وی اضافه کرد: همچنین میزان 
خســارت سامانه بارشی مونسون در مرداد سال جاری 
در اســتان بوشهر ۸۰۰ میلیارد تومان تعیین شده که 
به وزارت کشــور ارسال شده و به مصوبه هیأت دولت 
نیاز دارد.رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان بوشهر 

با اشاره به خشکســالی های ۱۳۹۹- ۱۴۰۰ بیان کرد: 
مرحلــه پنجم اعتبارات بند خ مــاده ۳۳ قانون برنامه 
ششم توسعه به میزان ۱۳.۸ میلیارد تومان برای امهال 
تســهیلات بهره برداران بخش کشاورزی که سررسید 
۱۴۰۰ داشــتند ابلاغ و جذب شــده است.وی با بیان 
اینکه بر این اساس میزان اعتبارات جذب شده از محل 
اعتبارات بند خ ماده ۳۳ قانون برنامه ششم توسعه در 
استان بوشهر به ۱۱۰ میلیارد تومان می رسد گفت: این 
استان رتبه سوم کشور را از نظر جذب اعتبارات نسبت 
به تخصیص دارد.منفرد ادامه داد: با توجه به اعلام نیاز 
بانک ها و پی گیری های انجام شــده از سوی مدیریت 
بحران مبلغ ۱۵ میلیارد تومان دیگر نیز هفته گذشته 
به استان تخصیص داده شده که بین بانک های استان 
توزیع شده است.رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
بوشــهر گفت: در رابطه با خســارت خشکسالی با پی 
گیری های به عمل آمده ۴۵ میلیارد تومان تسهیلات 
کم بهره چهار درصد در مناطق روستایی و پنج درصد 

در مناطق شهری به استان بوشهر ابلاغ شده است.

معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای 
اصفهــان گفت: به دنبال کاهش تــراز و حجم مخزن 
سد زاینده رود، نیروگاه برق آبی سد زاینده رود اصفهان 
از مدار خارج شــد.محمود چیتیان اظهار کرد: از روز 
چهارشنبه، بیستم مهرماه تنها نیروگاه برق آبی اصفهان 
به  طــور کامل از مدار خارج شــد.وی با بیان اینکه با 
اجرای تمهیدات لازم و دستورالعمل های بهره برداری 
آب خروجی فاقد کدورت است، تأکید کرد: با توجه به 
کاهش تراز آب دریاچه ســد زاینده رود و خارج شدن 
نیــروگاه از مدار به  منظور تأمین آب مورد نیاز مجبور 
به خروج آب از دریچه های تحتانی ســد هستیم و در 
این راســتا نمونه برداری برای آزمایش های مربوطه و 
کنترل کیفی به صورت روزانه انجام می گیرد.به گزارش 
ایســنا، به دلیل عدم بارش در بهار ســال آبی گذشته 
و همچنیــن تاخیر در بارش های ســال آبی جاری در 
پاییز و پیــش بینی بارش ها از نیمه آذر ماه به بعد در 
حال حاضر ذخیره سد زاینده رود حدود ۱۵۰ میلیون 
مترمکعب است و این شــرایط را مدیریت این میزان 

آب در بخش های مختلف ســخت کرده و اســت و به 
گفته کارشناسان زنگ خطر تامین آب شرب اصفهان 
به صدا درآمده است.اواخر شهریور امسال نیز موسوی، 
مدیرســد و نیروگاه زاینده رود نیــز با پیش بینی این 
موضوع به ایســنا گفته بود که اگــر در پاییز بارندگی 
نداشته باشیم، تراز نیروگاهی از دست می رود و آب از 
نیروگاه خارج نمی شــود، البته جدای از موضوع تولید 
برق، با توجه به آبی که از دریچه تخلیه تحتانی خارج 
می شود، موضوع کیفیت آب نیز تأثیرگذار است.هفته 
گذشته نیز ساسانی، مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
اصفهان نیز به ایســنا توضیح داد که طبیعی است که 
ذخیره سد زاینده رود تا آبان و آذر نیز کاهشی خواهد 
بود و با توجه به وضعیت حجم ســد زاینده رود، کلیه 
مصارف بایــد کاهش یابد و نمی شــود مصارف دیگر 
کاهــش نیابد و تمام کمبودها را در حوزه کشــاورزی 
داشته باشیم و این منصفانه نیست.وی تاکید کرد: در 
این شرایط خروجی ســد زاینده رود در مهر و آبان به 

گونه ای سختگیرانه خواهد بود.

نیروگاه برق آبی اصفهان از مدار خارج شدخسارت خشکسالی به  ۳۰۰ هزار تن محصولات کشاورزی استان بوشهر 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شــماره ۷۳۱۸ تاریخ ۱۴۰۱/۶/۱۴ هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک بهشــهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ســیما رمضانی فولادی 
فرزندفریبرز نســبت به ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مســاحت ۵۵۰ 
مترمربع قســمتی از پلاک ۵۹ اصلی به شماره کلاسه ۱۴۰۰/۷۴۱ واقع در قریه 
قرتپه بخش ۱۸ بهشــهر محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله۱۴ آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشــته باشند. می تواند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خودرا به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
بدیهی است در صورت انقضا مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. م الف 1390732
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/7/23
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/8/7

آگهی مفقودی برگ کمپانی و شناسنامه مالکیت )برگ سبز( 
)کلیه مدارک(

اینجانب محمود کمری مالک خودروی سواری سیستم SD 206 رنگ سفید روغنی 
 0110390B 163 :به شــماره انتظامی ۵۱- ۴۹۴ س ۷۱ مدل: ۱۳۹۳ شماره موتور
شــماره شاســی J 93 FD ۴۱ NAAP 686215  به علت فقدان اســناد سازمان 
فروش ایران خودرو و تقاضای رونوشت )المثنی( مذکور را نموده است. لذا چنانچه هر 
شــخصی ادعایی در مورد خودروی مذکور دارد ظرف ۱۰ روز به دفتر حقوقی سازمان 
فروش شرکت ایران خودرو واقع در پیکان شهر ساختمان سمند مراجعه نماید. بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مذکور طبق ضوابط مقرر اقدام قانونی به عمل خواهد آمد.

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بهشهر- محمد مهدی قلیان


